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Na osnovu clana 187 1 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Ministru sporta,
Nikoli Janovicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Zakon o sportu iz juna 2018.g. je veliku paznju posvetio skolskom sportu. U cilju
obezbjedenja usiova za kvalitetno izvodenje nastave fizickog vaspltanja,
organizovanje skolsklh sportskih takmicenja i razvoj sportskog talenta kod
ucenicke populacije, Ministarstvo sporta je od usvajanja Zakona ucestvovalo u
adaptaciji fiskulturnih (sportskih) sala u velikom broju skoia. Interesuje me da 11
ce se nastaviti sa ovakvom praksom i u narednom periodu, kako bi se sto

vecem broju ucenika omoguciio da ucestvuju u sportskim aktivnostima?

Obrazlozenje;

Zbog nagiasene vaspitno obrazovne funkclje koju ima, veoma je vazno razvijati
skoiski sport, sto je prepoznato I u Zakonu o sportu. Da ucenici imaju veliku
naklonost i interesovanje za sport, govori i istrazivanje Kancelarije Zastitnika
ljudskih prava i sloboda u 8 osnovnih i 3 srednje skoie u 9 opstina u Crnoj Gori.
Ovo Istrazivanje je pokazalo da su gotovo svi anketirani ucenici (njih 700)
misijenja da vise paznje treba posvetiti fizickoj kulturi, podsticanju zdravih
stilova zivota i organizovanju vannastavnih sportskih aktivnosti.
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Samo 3% anketiranih je odgovorilo da organizovanje sportskih aktivnosti u skoli
nije bitno, dokje za bavljenje sportom veoma zainteresovano oko 70% ucenika,
sto govori o visokom stepenu motivisanosti mladih za ovaj oblik aktivizma.

Posto sport visestruko pozitivno utice na djecu i omiadinu, neophodno je da
sportska sredina bude njihov izbor, bezbijedno mjesto na kome mogu na
adekvatan nacin razvijati svoje potericijale. Da bi se dostigao ovaj cilj,
neophodno je stvoriti uslove za kvalitetnu nastavu fizickog vaspitanja. Zato je
bitno da Ministarstvo prosvjete kao nadlezno za ovu oblast, uz pomoc
Ministarstva sporta i lokalne uprave, omoguci svim ucenicima da se mogu
baviti sportom u ambijentu koji odgovara njihovim potrebama. Ovakvo
opredjeljenje ima izuzetnu vaznost, jer to nije samo ulaganje u sticanje i
razvijanje spottskih vjestina i razvijanje talenata, vec prvenstveno ulaganje u
zdravlje djece i omiadine u Crnoj Gori.

POSLANICA
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SKUP§TINA CRNE GORE

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanice Branke Tanasijevic

Poslanica Demokratske partije socijalista, mr Branka Tanasijevic, postavila je Ministarstvu sporta,
za Drugu - posebnu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg^ zasijedanja Skupstine Cme Gore,
sazvanu za 24. oktobar 2018. godine, sljedece

POSLANICKO PITANJE:

„Zakon o sportu iz juna 201 S.g. je veliku paznju posvedo skolskom sportu. U cilju obezbjedenja
uslova za kvalitemo izvodenje nastave fjzickog vaspitanja, organizovanje skolskih sportskih
takmicenja i razvoj sportskog talenta kod ucenicke populacije, Ministarstvo sporta je od usvajanja
Zakona ucest\'OvaIo u adaptaciji fiskulturnih (sportskih) sala u velikom broju skola. Interesuje me
da li ce se nastaviri sa ovak^'om praksom i u narednom periodu, kako bi se sto vecem broju ucenika
omogucilo da ucestvuje u sportskim akdvnostima?"

Obrazlozenje:
Zbog naglasene vaspimo obrazovne funkcije koju ima, veoma je vazno razviri skolski sport, sto je
prepoznato i u Zakonu o sportu. Da ucenici imaju veliku naklonost i interesovanje -za sport, govori
istrazivanje Kancelarije Zasdtnika ljudskih prava i sloboda u 8 osnovnih i 3 srednje skole u 9
opstina u Cmoj Gori. Ovo istrazivanje je pokazalo da su gotovo svi anketdrani ucenici (njih 700)
misljenja da vise paznje treba posvedd fizickoj kulmri, podsticanju zdravih stilova zivota i
organizovanju vannastavnih sportskih akdvnosd. Samo 3% ankedxanih je odgovorilo da
organizovanje sportskih akdvnosd u skoli nije bitno, dok je za bavljenje sportom veoma
zainteresovano oko 70% ucenika, sto govori o visokom stepenu motivisanosd mladiH za ovaj oblik
akdvizma.

Posto sport visestruko pozidvno udce na djecu i omladinu, neophodno je da sportska sredina bude
njihov izbor, bezbjedno mjesto na kome mogu na adekvatan nacin razvijad svoje potencijela. Da
bi se dosdgao ovaj cilj, neophodno je stvorid uslove za kvalitemu nastavu fizickog vaspitanja. Zato
je bitno da Ministarstvo prosvjete kao nadlezno za ovu oblast, uz pomoc Ministarstva sporta i
lokalne uprave, omoguci svim ucenicima da se mogu bavid sportom u ambijentu koji odgovara
njihovim potrebama. Ovakvo opredjeljenje ima izuzctnu vaznost, jer to nije samo ulaganje u
sdcanje i razvijanje sportskih vjesdna i razvijanje talenata, vec prvenstveno ulaganje u zdravlje djece
i omladine u Crnoj Gori.
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U skladu sa clanom 191 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Minis tars tvo sporta daje sljedeci

ODGOVOR

Uvazena poslanice Tanasijevic,

Hvala Vam na postavljenom pitanju kojim ste iskazali interesovanje za dva vrlo vazna segmenta
sportske oblasti, a to su skolski sport i sportska infrastruktura.

Na samom pocetku bih istakao da oblast skolskog sporta u proteklom periodu nije bila
organizovana na adekvatnom nivou. Prepoznavsi brojne hedostatke ali i prostor za znacajno
unaprijedenje ove oblasti, Ministarstsvo sporta je svoje aktivnosti usmjerilo u dva pravca
djelovanja. Konkretno, kroz organizaciju skolskih sportskih takmicenja i ulaganje u skolsku
sportsku infrastrukturu u kontinuitetu radimo na unaprijedenju ove oblasti, sve sa ciljem da
ukljucimo sto veci broj djece u skolska sportska takmicenja i obezbijedimo im odgovarajuce uslove
za svakodnevnu fizicku aktivnost.

U torn kontekstu, sa zadovoljstvom zelim da istaknem da smo prosle godine organizovali kup
sistem takmicenja na nivou Crne Gore, za ucenike 6 i 7 razreda, u kojem je ucestvovalo 67
osnovnih skola, cime je obuhvaceno preko 2000 djece. Takode, zelim da Vas informisem da je ove
godine u pripremi novi unaprjedeniji sistem skolskog takmicenja, u kojem ce bid ukljucen veci broj
skola, a posebno isdcemo da ce bid organizovan u vecem broju sportova nego prethodne godine.
Realizacijom skolskih sportskih takmicenja na ovakvom organizacionom nivou zelimo da
pokazemo i Skolskom sportskom savezu na koji nacin je potrebno usmjerid rad u odnosu na
organizaciju skolskih sportskih takmicenja.
U cilju sveukupnog razvoja skolskog, ali i rekreadvnog sporta, a svjesni stanja u kome se nalaze
skolski sportski objekd, u periodu od samo godinu dana podrzali smo rekonstmkcije cak 10
skolskih sala i terena, u 8 gradova, za sta smo opredijelili gotovo 300.000,00 eura.
Namjera je, da realizacijom ovih projekata navedene skole dobiju funkcionalne sale i terene za
izvodenje nastave fizickog vaspitanja, koje, moram pomenud, u velikom broju slucajeva osim
ucenika koriste sportski klubovi i rekreadvci. Upravo kao sto ste naveli u obrazlozenju Vaseg
pitanja, tacno je da su skole pod ingerencijom Ministarstva prosvjete. Sa druge strane, Minstarstvo
sporta svojim pristupom zeli da pokaze drustvenu odgovornost i da primjer kako svi, u skladu sa
mogucnostima, treba da se ukljucimo u realizaciju ovako znacajnih ideja.
No, prethodno navedena ulaganja nijesu jedina ulaganja u sportsku infrastrukturu. Osim navedenih
projekata, Ministarstvo sporta je podrzalo rekonstmkciju velikog broja sportskih terena
namijenjenih rekreadvnom sportu, a posebno bih zelio istaci da su odredene opstine na- sjeveru
dobile potpuno nove sportske terene. Izmedu ostalih, opsdna Zabljak, gdje je jedan neiskorisceni
prostor dobio novi sportski sadrzaj koji je u funkciji razvoja kako sportskih, tako i mrisdckih
potencijala ovog grada, Savnik koji po pnd put dobija ozbiljan sportski infrastrukmmi projekat,
Petnjica ciji ce muldfunkcionalni teren bid znacajna sportska ponuda ovog mjesta, ali i Mojkovac
koji je po prvi put dobio teretanu na otvorenom.
Naglasavam da je sve ovo Ministarstvo sporta od svog formiranja posdglo raspolazuci mnogo
manjim budzetom od onog koji je ranijih godina bio opredijeljen za oblast sporta, sto najbolje
govori o nasoj jasnoj namjeri da unaprijedimo oblast skolskog sporta i sportske infrastrukture kako
bi sr\'orili sto kvalitetnije uslove za spordste, ali i podstakli djecu i gradane na sto vecu fizicku
akdvnost.
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Moram istaci da postoji odreden broj opsdna i skola koje uredno i azurno izvrsavaju ugovorne
obaveze, ali isto tako i da postoje slucajevi neodgovorng ponasanja opsdna, zbog cega cemo u
narednom periodu unaprijedid procedure koje ce pojacad odgovornost korisnika sredstava.

Na kraju, korisdm priliku da naglasim da cemo nastavid jos vecom dinamikom rada, a u prilog
tome govori cinjenica da smo u zavrsnoj fazi izrade plana razvoja sportske infrastrukture u 2019.
godini na osnovu kojeg ce se rekonstxuisad postojeci sportski objekd, ali i izgradivati novi sportski
sadrzaji.

MINISTAR
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